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La şedinţa ordinară a Consiliului Local al Municipiului Arad, care a avut loc în 

data de 25 iunie 2020, au fost 
prezenţi 22 de consilieri din totalul 
de 22 în consilieri în funcție (dna 
consilier Alexandra Stoenescu a 
sosit la ședință după supunerea la 
vot a ordinii de zi. Din acel moment 
au fost prezenți 22 de consilieri). 
Prin Hotărârea nr. 227/2020 a 
Consiliului Local al Municipiului Arad 
s-a constatat încetarea de drept a 
mandatului de consilier local în 
cadrul Consiliului Local al 
Municipiului Arad al domnului 

CHEȘA Ilie și declararea ca vacant a locului de consilier local. 
Şedinţa a început la ora 14,00 

şi s-a încheiat la ora 15,00 
Preşedinte de şedinţă a fost 

domnul consilier SZABO Mihai . 
 Au participat: din partea 

executivului: dl. primar Călin Bibarț, 

dl. viceprimar Ionel Bulbuc, dl. 

viceprimar Bognar Levente, dna 

Lilioara Stepanescu, secretar,  dna 

Sandra Dinulescu, șef serviciu, 

Serviciul Dezvoltare Urbană și 

Protejare Monumente, dl. Pavel 

Neamțiu, director executiv al Direcției 

Venituri, dna Elena Portaru, director executiv al Direcției Tehnice, dl. Adrian Toma, 

director general al Direcției Poliția Locală Arad, dna Liliana Florea, director executiv al 

Direcției Edilitare, dl. Szuchanski Ștefan, director executiv al Direcției Patrimoniu, dl. 
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Denis Bot, consilier – Cabinet Primar, DL. Varjasi Krisztian, referent Cabinet Primar, dl. 

Sergiu Potroviță, consilier - Biroul Relații Mass-Media, dl. Florin Marușca, consilier, 

Biroul Relații Mass-Media, dl. Daniel Pruteanu, șef serviciu, Serviciul Dezvoltare 

Imobile, dna Cojocaru-Iela Ionela, 

consilier, Serviciul Dezvoltare 

Imobile,  dna Stana Florentina, 

consilier juridic, Serviciul 

Administrație Publică Locală, dna 

Ana Maria Ciobotariu, consilier 

juridic, dl Emanuel Cotuna, consilier 

juridic, dl. Vlad Baciu, consilier juridic, 

dna Florina Ispas, consilier, dna 

Carmen Popa, consilier în cadrul 

aceluiași serviciu.  

          Alţi participanţi:  
- reprezentanţi ai agenţilor economici şi instituţiilor de sub autoritatea Consiliului 

Local al Municipiului Arad: dna Ramona Varga, șef serviciu,  Serviciul Proiecte, 
Strategii Sociale și Logistică - Direcția de Asistență Socială,  

- presa: Raluca Medeleanu – ”Special Arad”, Cătălin 
Filea – „Arq.ro”. 

- alți participanți: dna Aur Csilla, membru PSD. 
Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea 

în site-ul Primăriei Municipiului Arad, prin afişare pe panoul 
de afişaj de la intrarea în Primăria Municipiului Arad, în data 
de 19.06.2020, a Dispoziţiei nr. 1239/19.06.2020 a 
Primarului Municipiului Arad, prin comunicarea tuturor 
reprezentanţilor mass-media acreditaţi a acestei dispoziţii, 
cuprinzând data, ora, locul şedinţei, ordinea de zi şi 
documentele înscrise pe ordinea de zi. La dosarul prezentei 

şedinţe 
sunt 
arhivate 
dovezi 
obiective 
în acest sens. 

Consilierii locali, primarul, 
viceprimarii, secretarul, precum şi toţi 
responsabilii din executiv, societatea 
civilă, precum şi reprezentanţii mass-
media au primit documentele 
şedinţei, avizele comisiilor de 
specialitate şi amendamentele 

formulate de consilieri. 
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           Convocarea şedinţei s-a asigurat prin punerea la dispoziţie fiecărui consilier, în 
ziua de 19.06.2020, a invitaţiei la şedinţă, cuprinzând data, ora şi locul desfăşurării 
acesteia, precum şi ordinea de zi. 

Documentele înscrise pe ordinea de zi au fost puse la dispoziţie în data de 
19.06.2020, în format electronic şi transmise prin poşta electronică tuturor aleşilor 
locali, funcţionarilor publici implicaţi, presei ş.a. 

În cadrul acestei ședințe, am consemnat următoarele: 
Dl. primar: - Sărut-mâna! Bună-ziua. Încercăm să ne ocupăm locurile în spațiu și să 
vedem dacă mai așteptăm pe cineva. Că tot timpul am senzația că nu suntem încă 
ajunși marea majoritate, cum suntem așa, mai răsfirați. Cosmine, de la voi?  Este toată 
lumea?  
Dna Czibrik M: - Sunt 21 consilieri prezenți.  
Dl. primar: - Nu este domnul Ciupe? Și doamna Stoenescu? A, scuză-mă! Și cine nu 
este, atunci?  
Dl. Buruc C: - Dna Stoenescu! 
Dl. primar: - A, că suntem 22. Am înțeles! Bun. Începem cu Imnul de Stat. 
(n.n. În cadru solemn, s-a ascultat Imnul Național al României).  
Dl. primar: - Sărut-mâna, bună-ziua, încă o dată. Înainte de a intra să supunem votului 
ordinea de zi, aș vrea să marchez, așa, simbolic, faptul că puțin dacă am fi calibrat mai 
bine pașii, puteam avea ședința ordinară, mai exact, în oglindă cu acum patru ani de 
zile și aș vrea să marchez momentul mulțumindu-vă tuturor, și domnilor consilieri și 
domnilor viceprimari și fostului primar și celor care de-a lungul timpului ați fost 
președinți de ședință și staff-ului tehnic cu care ați colaborat, pentru toată munca 
depusă, pentru efort, să vă mulțumesc și pentru perioada când a trebuit să comunicăm 
doar on line și v-ați străduit să fiți prezenți de fiecare dată, indiferent pe unde v-ați aflat. 
Acum intrăm în perioada de prelungiri. Prin urmare, avem ocazia să mai facem o 
mulțumire încă o dată, când se încheie și perioada de mulțumiri. Cred că, una peste 
alta, ca să lucrăm cu cifre mari și cu medii, ne putem declara mulțumiți cu toții de 
activitatea Consiliului Local și Consiliul Local, la rândul său, de relaționarea cu 
executivul și cu funcționarii publici și că dincolo de opiniile politice, dincolo de simpatii 
sau mai puțin simpatii, oricare dintre noi, ulterior pozițiilor și ședințelor de consiliu, ne 
vom putea întâlni liniștit în oraș unii cu alții,  să ne privim în ochi și să ne zâmbim și să 
ne strângem mâna, cred că nu este nicio problemă! Încă o dată, mulțumiri din partea 
tuturor. Dacă cineva, pe acest subiect, dorește să spună ceva ? Dacă nu, îmi permit să 
preiau eu de la dumneavoastră și să le mulțumim celor din Primărie, cu care ați 
colaborat în cei patru ani. În ceea ce privește ordinea de zi de astăzi, mi-a comunicat 
doamna secretar general că ne roagă ca punctele 33 și 34 să fie retrase, deoarece nu 
mai este necesar, s-a reușit intabularea la cadastru și nu ne mai cere hotărârea de 
consiliu pentru aceste terenuri. Supun votului dumneavoastră retragerea punctelor 33 
și 34.  

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți. 
Dl. primar: - Mulțumim frumos. Domnul Cosmin! 
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Dl. Buruc C: - Da. Am dori să modificăm puțin ordinea de zi – punctele 35 și 36 să 
devină 1 și 2 pe ordinea de zi. Mulțumim. 
Dl. primar: - Supun votului dumneavoastră propunerea domnului consilier Buruc. 

Cine este pentru? 6 pentru (dl. Filip, dl. Buruc, dl. Furău, dl. Săplăcan, dl. Vărcuș,  
dl. Lupaș) -15 abțineri – 21 consilieri prezenți.  

Dl. primar: - Mulțumesc. Domnul Lupaș, la ordinea de zi? 
Dl. Lupaș M: - Da. La discuțiile avute în ședința precedentă am solicitat ca astăzi, 
ținând cont de faptul că este o situație de urgență, să fie trecut proiectul pe care l-am 
prezentat și l-am depus în Primărie. Știu că, probabil, este puțin cu întârziere și lipsește 
raportul de specialitate. Să vedem, poate la ședința următoare. Solicit acest aspect, 
pentru că există o facilitate importantă pentru agenții economici. Vă mulțumesc. Dacă 
cineva poate să-mi dea anumite referințe la solicitarea mea?  
Dl. primar: - Mulțumesc. Rog să se consemneze. Vă rog să țineți legătura cu doamna 
secretar, că la dânsa se integrează și, dar din timp, că dacă lipsește ceva, atunci nu 
poate să-l pună pe ordinea de zi și… Vă rog, domnule doctor! 
Dl. Furău G: - Și eu aș dori, dacă se poate, pentru ședința viitoare - introducerea pe 
ordinea de zi a unei inițiative și anume – „inițierea unui Plan Urbanistic Zonal – PUZ și 
Regulament local de urbanism aferent pentru extinderea cartier Subcetate Arad”.  
Dl. primar: - Bun. Se consemnează. Rugămintea este să venim cu ele  la „Diverse”, că 
n-au legătură cu ordinea de zi de astăzi. Dacă era ceva de suplimentat astăzi sau 
discuții pe actuala ordine de zi. Deci, până acum s-a aprobat scoaterea de pe ordinea 
de zi a celor două puncte: 33 și 34 și supun votului dumneavoastră ordinea de zi în 
această formă: 

Ordine de zi: 

  

1. Proiect de hotărâre nr. 177/2020 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal (PUZ) 

și a Regulamentului Local de Urbanism (RLU) pentru obiectivul de investiție Zonă 

locuințe înșiruite și funcțiuni complementare, Municipiul Arad, Strada Dreptății, nr. 9, 

conform C.F. nr. 330794 – Arad, Jud. Arad, beneficiar: S.C. Technostar Development 

S.R.L. – inițiativa primarului. 

2. Proiect de hotărâre nr. 179/2020 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal (PUZ) 

și a Regulamentului Local de Urbanism aferent (RLU) pentru obiectivul de investiție 

Modernizare DJ 709G, inclusiv Pod Mureș, pentru funcțiunea de Centura Est Arad, 

UAT Arad, UAT Fântânele, UAT Vladimirescu,  beneficiar: Judetul Arad, prin Consiliul 

Județean Arad– inițiativa primarului. 

3. Proiect de hotărâre nr. 217/2020 privind modificarea statului de funcții al aparatului 

de specialitate al Primarului Municipiului Arad– inițiativa primarului. 

4. Proiect de hotărâre nr. 218/2020 privind aprobarea Regulamentului de organizare 

și funcționare al Serviciului Privat pentru Situații de Urgență din cadrul Filarmonicii 

Arad – inițiativa primarului. 
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5. Proiect de hotărâre nr. 212/2020 referitor la neexercitarea dreptului de preemțiune 

cu privire la achiziționarea apartamentului nr. 4, situat în Arad, B-dul Revoluției nr. 99, 

corp A, parter  – inițiativa primarului. 

6. Proiect de hotărâre nr. 147/2020 privind aprobarea studiului de fundamentare și 

stabilirea formei de delegare a gestiunii serviciului public de întreținere, funcționare şi 

exploatare a Bazinului de înot de polo, situat în municipiul Arad, str. Eugen Popa nr. 

28 – inițiativa primarului. 

7. Proiect de hotărâre nr. 214/2020 privind aprobarea atribuirii, prin concesiune, a 

serviciului de întreținere, funcționare și exploatare Bazin de înot de polo către SC 

Recons SA Arad – inițiativa primarului. 

8. Proiect de hotărâre nr. 216/2020 privind aprobarea protocolului de colaborare 

încheiat între Municipiul Arad și Asociația Culturală Vernacular– inițiativa primarului. 

9. Proiect de hotărâre nr. 203/2020 privind modificarea și completarea inventarului 

bunurilor care alcătuiesc domeniul public al Municipiului Arad – inițiativa primarului. 

10. Proiect de hotărâre nr. 207/2020 privind aprobarea Actului Adițional nr. 1 la 

Contractul de delegare a gestiunii serviciului public privind administrarea, întreținerea 

și exploatarea zonelor de parcare cu plată din Municipiul Arad, a parcărilor de 

reședință și ridicări vehicule nr. 75.323/2019 – inițiativa primarului. 

11. Proiect de hotărâre nr. 223/2020 privind modificarea și completarea inventarului 

bunurilor care alcătuiesc domeniul public al Municipiului Arad – inițiativa primarului. 

12. Proiect de hotărâre nr. 213/2020 privind aprobarea D.A.L.I. privind obiectivul de 

investiție publică ”Lucrări de modernizare și dotări pentru delimitarea zonelor roșii și 

verzi împotriva COVID-19 la clădirea fostului Spital Municipal Arad, situat în Piața 

Mihai Viteazul nr. 5-8, județul Arad” - inițiativa primarului. 

13. Proiect de hotărâre nr. 219/2020 privind aprobarea Caietului de sarcini și 

încheierea contractului de achiziție pentru „Lucrări de modernizare și dotări pentru 

delimitarea zonelor roșii și verzi împotriva COVID 19 la clădirea fostului Spital 

Municipal Arad, situat în Piața M. Viteazul, nr. 5-8, Județul Arad” cu S.C. RECONS 

S.A. - inițiativa primarului. 

14. Proiect de hotărâre nr. 215/2020 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local al 

Municipiului Arad nr. 123/2019 privind aprobarea măsurilor de protecție socială la 

transportul public local cu tramvaiele și autobuzele pe raza municipiului Arad, cu 

modificările și completările ulterioare – inițiativa prim arului. 
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15. Proiect de hotărâre nr. 160/2020 pentru delegarea gestiunii serviciului de 

salubrizare privind activitatea de dezinsecție, dezinfecție și deratizare în Municipiul 

Arad – inițiativa primarului. 

16. Proiect de hotărâre nr. 222/2020 privind aprobarea Planului tarifar și analiza 

pragului de suportabilitate pentru utilizatorii casnici în cadrul Proiectului „Sistem de 

Management Integrat al Deșeurilor în Județul Arad”– inițiativa primarului. 

17. Proiect de hotărâre nr. 237/2020 pentru aprobarea modificării Hotărârii Consiliului 

Local al Municipiului Arad nr. 570/2019 privind unele măsuri pentru reglementarea 

„Serviciului de întreținere și igienizare a toaletelor automate din municipiul Arad” – 

inițiativa primarului. 

18. Proiect de hotărâre nr. 210/2020 privind aprobarea cofinanțării Fazei II a 

Proiectului „Procese de planificare co-creative pentru analiza, evaluarea și 

îmbunătățirea utilizării spațiului public în transport pentru a crea spații publice noi 

atractive, accesibile, favorabile incluziunii și mai viabile pentru oameni”- acronim 

Space4People, co-finanțat de Fondul European de Dezvoltare Regională prin 

Programul URBACT III, Apelul „Rețele de Planificare a Acțiunii”– inițiativa primarului. 

19. Proiect de hotărâre nr. 226/2020 privind aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico – economici ai  obiectivului de investiție 

Actualizare SF- Reabilitarea sistemului de canalizare pluvială Micalaca 300- SP 5 – 

inițiativa primarului. 

20. Proiect de hotărâre nr. 227/2020 privind aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico – economici ai  obiectivului de investiție DALI – 

Modificarea rețelei supraterane de agent termic primar DN400 aferente zonei Pasaj 

Miorița și pasaj Genesis – inițiativa primarului. 

21. Proiect de hotărâre nr. 228/2020  pentru modificarea Hotărârii nr. 411/2016 a 

Consiliului Local al Municipiului Arad privind aprobarea documentației tehnico- 

economice  D.A.L.I „Reabilitare clădire Colegiul Național Elena Ghiba Birta Arad”, cu 

modificările și completările ulterioare – inițiativa primarului. 

22. Proiect de hotărâre nr. 231/2020 privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 

punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia- Punct Termic PT Pasaj”– inițiativa primarului. 

23. Proiect de hotărâre nr. 232/2020 privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 

punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia- Punct Termic PT 2 Lac – inițiativa primarului. 
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24. Proiect de hotărâre nr. 233/2020  privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 

punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic Ocsko Terezia – inițiativa primarului. 

25. Proiect de hotărâre nr. 234/2020  privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 

punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic PT 4 Macul Roșu- inițiativa primarului. 

26. Proiect de hotărâre nr. 235/2020  privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 

punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic  PT 5 Grădiște– inițiativa primarului. 

27. Proiect de hotărâre nr. 236/2020 privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 

punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic PT 6V– inițiativa primarului. 

28. Proiect de hotărâre nr. 229/2020 cu privire la aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiție SF – 

”Amplasare de panouri info-meteo și alte afișaje în Municipiul Arad” – inițiativa 

primarului 

29. Proiect de hotărâre nr. 230/2020 cu privire la aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiție SF 

„Amenajare pardoseli de cauciuc la locurile de joacă din Municipiul Arad” – inițiativa 

primarului. 

30. Proiect de hotărâre nr. 224/2020  privind aprobarea proiectului „Creșterea 

capacității de gestionare a crizei – sanitare COVID- 19 la Spitalul Clinic Județean de 

Urgență Arad” și a indicatorilor tehnico-economici (financiari) ai proiectului– inițiativa 

primarului. 

31. Proiect de hotărâre nr. 221/2020 privind aprobarea proiectului „Echipamente 

medicale de protecție pentru centrele sociale rezidențiale din județul Arad, în 

contextul pandemiei COVID-19” și a indicatorilor tehnico-economici (financiari) – 

inițiativa primarului. 

32. Proiect de hotărâre nr. 220/2020 privind aprobarea acordării ajutorului cu titlu de 

subvenții pentru acoperirea diferenței de preț şi tarif la energia termică livrată 

populației către S.C. CET Hidrocarburi S.A. Arad – inițiativa primarului. 
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33. Proiect de hotărâre nr. 238/2020 privind reglementarea măsurilor necesare în 

vederea aprobării primei înscrieri a imobilului DE 2815/1, tronsonul I situat în zona  

Aradul Nou– inițiativa primarului. – retras de pe ordinea de zi. 

34. Proiect de hotărâre nr. 239/2020 privind reglementarea măsurilor necesare în 

vederea aprobării primei înscrieri a imobilului DE 2829 situat în zona Aradul Nou – 

inițiativa primarului. – retras de pe ordinea de zi. 

35. Proiect de hotărâre nr. 190/2020 privind validarea mandatului de consilier local 

pentru doamna AUR Csilla – inițiativa primarului. 

36. Proiect de hotărâre nr. 191/2020 privind actualizarea componenţei comisiilor de 

specialitate ale Consiliului Local al Municipiului Arad pentru mandatul 2016-2020 – 

inițiativa primarului. 

37. Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței ordinare a Consiliului Local al 

Municipiului Arad din data de 30.03.2020. 

38. Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței extraordinare a Consiliului 

Local al Municipiului Arad din data de 30.03.2020. 

39. Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței extraordinare a Consiliului 

Local al Municipiului Arad din data de 03.04.2020. 

40. Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței extraordinare a Consiliului 

Local al Municipiului Arad din data de 15.04.2020. 

41. Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea Consiliului 

Local al Municipiului Arad pentru luna iunie 2020 şi principalele activități programate 

pentru luna iulie 2020. 

42. Notificări diverse, corespondență adresată Consiliului Local al Municipiului Arad, 

informări privind deplasarea aleșilor locali în misiuni oficiale. 

43. Interpelări, întrebări, petiții, declarații politice şi alte probleme supuse atenției 

Consiliului Local al Municipiului Arad. 

44. Adresa nr. 1046/15.06.2020 a Curții de Conturi – Camera de Conturi Arad, 

înregistrată la Primăria Municipiului Arad cu nr. 40655 din data de 18.06.2020. 

45. Adresa nr. 378/29.05.2020 a Teatrului Clasic Ioan Slavici Arad, înregistrată la 

Primaria Municipiului Arad cu nr. 36099/ 29 mai 2020. 

46. Adresa nr. 376/28.05.2020 a Teatrului Clasic Ioan Slavici Arad, înregistrată la 

Primaria Municipiului Arad cu cu nr. 35801/28 mai 2020. 
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Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți.  
S-a adoptat Hotărârea nr. 237 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

(n.n. în sală a intrat doamna consilier Alexandra Stoenescu. Din acest moment sunt 
prezenți 22 de consilieri).  
Dl. primar: - Mulțumesc frumos. Domnule președinte,  aveți cuvântul! 
Dl. Szabo M: - Mulțumesc frumos!  

1 
Proiect de hotărâre nr. 177/2020 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal 

(PUZ) și a Regulamentului Local de Urbanism (RLU) pentru obiectivul de 
investiție Zonă locuințe înșiruite și funcțiuni complementare, Municipiul Arad, 

Strada Dreptății, nr. 9, conform C.F. nr. 330794 – Arad, Jud. Arad,  
beneficiar: S.C. Technostar Development S.R.L. – inițiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Imi permiteți, domnule președinte? 
Dl. Szabo M: - Da. Vă rog, domnule Bognar! 
Dl. Bognar L: - Având în vedere discuțiile pe care le-am avut în Comisia nr.2, de 
urbanism, vis a vis de planurile urbanistice, în general, problemele s-au referit la 
procentul de zonă verde. Aici, din ce am constatat, și văd că specialiștii sunt aici,  
7,47% este destinația zonei verzi, celelalte zone verzi ar fi în parcelele care se 
construiesc. Am înțeles că total ar avea, totuși, 20,9% procentul per toată suprafața. 
Noi am dori să fie această prevedere respectată. Că, de multe ori, votăm în cadrul 
ședinței un plan de urbanism și după aceea se realizează altceva și zona verde nu este 
suficientă. Propunerea noastră este să găsim reglementări pentru a crește zona verde, 
mai ales în zonele de habitat. Deci și acolo este un cartier rezidențial, de case, și 
aceasta este, mă rog, recomandarea mea, este aceea ca, în perspectivă, „să 
menținem cât mai mare procentul de zonă verde în construcții similare”.  
Dl. Szabo M: - Mulțumesc. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
Dna Stepanescu L: - Nu este un amendament, care să fie inclus în acest PUZ, ci doar 
o recomandare, care să fie opozabilă executivului și Consiliului Local, ca un 
angajament viitor, în eventualitatea promovării unui proiect de hotărâre.  
Dl. Szabo M: - Da. Bine. Punctul 2. Nu a fost amendament! Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 238 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

 

2 
Proiect de hotărâre nr. 179/2020 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal 

(PUZ) și a Regulamentului Local de Urbanism aferent (RLU) pentru obiectivul de 
investiție Modernizare DJ 709G, inclusiv Pod Mureș, pentru funcțiunea de 

Centura Est Arad, UAT Arad, UAT Fântânele, UAT Vladimirescu,  beneficiar: 
Județul Arad, prin Consiliul Județean Arad– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate - 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 239 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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3 
Proiect de hotărâre nr. 217/2020 privind modificarea statului de funcții al 

aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Arad– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 240 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

4 
Proiect de hotărâre nr. 218/2020 privind aprobarea Regulamentului de organizare 

și funcționare al Serviciului Privat pentru Situații de Urgență din cadrul 
Filarmonicii Arad – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Da. Domnule Buruc, vă rog! 
Dl. Buruc C: - Aș avea o întrebare – de ce trebuie să fie un regulament special de 
organizare și funcționare? De ce nu este bun cel existent?   
Dna Stepanescu L: - Legislația specifică situațiilor de urgență pentru incendii impune 
și autorizarea acestui grup, pe care l-ați votat într-una din  ședințele precedente, este 
condiționată de existența acestui regulament specific pentru Serviciul Privat de Urgență 
al Filarmonicii. 
Dl. Szabo M: - Supun la vot punctul nr.4 

Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 241 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

 

5 
Proiect de hotărâre nr. 212/2020 referitor la neexercitarea dreptului de 

preemțiune cu privire la achiziționarea apartamentului nr. 4, situat în Arad,  
B-dul Revoluției nr. 99, corp A, parter  – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 242 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Szabo M: - Mulțumesc. Punctul nr. 6. 

6 
Proiect de hotărâre nr. 147/2020 privind aprobarea studiului de fundamentare și 

stabilirea formei de delegare a gestiunii serviciului public de întreținere, 
funcționare şi exploatare a Bazinului de înot de polo, situat în municipiul Arad, 

str. Eugen Popa nr. 28 – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Domnule Buruc! 
Dl. Buruc C: - Aș avea o întrebare – când va fi deschis bazinul? Atât! 
Dl. primar: - Încerc să vă răspund eu, pentru că am văzut și în presă o informație puțin 
eronată spunând că noi am afirmat că normele nu permit și că uite, normele permit și 
citeau din norme că …„pentru sportivii de performanță”.  
Bazinul de Polo nu poate fi deschis publicului dacă normele vorbesc de sportivii de 
performanță. Deocamdată, spațiile închise nu am cunoștință, sper să nu greșesc, să fie 
deschise publicului larg. Competițiile și ce este pentru antrenament este altceva, dar nu 
spațiile închise.  
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Dl. Buruc C: - Să înțelegem că acum pot avea loc competiții și antrenamente pentru 
sportivii de performanță, la bazin?  
Dl. primar: - Vorbesc de normele date de Ministerul Sportului. Da. Doar pentru sportivii 
de performanță, cu condiții speciale pentru ei, care trebuie distanțare și nu știu, le face 
și teste, ca la fotbal și la alte sporturi, îi lasă, dar nu mai la.. 
Dl. Buruc C: - Repet:  deci bazinul, în momentul de față, este deschis pentru sportivii 
de performanță și competiții. 
Dl. primar: - Poate fi deschis doar pentru ei, dacă am avea contract cu cluburi, ca să-și 
desfășoare activitatea cei de performanță. Bazinul a funcționat încă de la început 
pentru publicul larg. Știți că onor, Guvernul, nu mai spun care, a făcut proiectările, nici 
nu corespunde pentru competiții sportive de nu știu de care, că lipsesc nu știu câți  
metri, nu-i bazin olimpic. Deci el este deschis publicului, gândit pentru public. Iar în 
momentul de față, normele nu permit publicului. Nu am fost suficient de clar? 
Dl. Buruc C: - Ba da, doar că ați vorbit pe lângă ce spuneam eu. Eu v-am întrebat 
dacă sportivii de performanță au acces acolo, mă rog, dacă fac contract. Mi-ați răspuns 
că da. Am înțeles. 
Dl. primar: - Mulțumesc.   
Dl. Buruc C: - Eu nu v-am întrebat de public.  
Dl. primar: - Ok. Mulțumesc.  
Dl. Szabo M: - Deci, supun la vot punctul nr. 6 

Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 243 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

 

7 
Proiect de hotărâre nr. 214/2020 privind aprobarea atribuirii, prin concesiune, a 
serviciului de întreținere, funcționare și exploatare Bazin de înot de polo către 

 SC Recons SA Arad – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 244 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Szabo M: - Mulțumesc.  

8 
Proiect de hotărâre nr. 216/2020 privind aprobarea protocolului de colaborare 

încheiat între Municipiul Arad și Asociația Culturală Vernacular 
– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Dl. Buruc C: - Suntem pentru, doar că aș avea o întrebare aici - proiectul nu este 
foarte explicit – exact ce înseamnă colaborarea aceasta ? Nu se prevăd, din ce am 
înțeles, se va face modernizarea sau, mă rog, sera de la Castelul „Mocioni” se va 
reface, pe ce costuri? Sau cum? 
Dl. primar: - Nu, nu. Dacă-mi permiteți - Asociația Vernacular, care este din Arad, este 
parte în proiectul național „Ambulanța pentru monumentele istorice”, sub egida Prințului 
Charles, care identifică pe teritoriul României astfel de monumente aflate în pericol de 
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degradare accentuată și, în prima fază, nu se angajează decât să le pună în siguranță. 
Noi am făcut, din partea primăriei, care a devenit, între timp, proprietar, acordul 
dumneavoastră este că intrăm în parteneriat cu el și le permitem să vină cu voluntarii și 
cu arhitecții lor și nu vor reface sera în întregime, o vor pune în siguranță. Vor încerca 
să facă o plasă de siguranță, să nu mai cadă pe ele nu știu ce, se intervine la parcul 
acela din jur, să nu fie copleșit de buruieni și într-a doua etapă, dacă se găsesc resurse 
financiare, că nu este atât de simplu ca la seră, pentru clădire, refacerea acoperișului, 
ca să nu se mai degradeze nimic, Primăria neintrând în momentul de față cu nicio 
asumare financiară, ci în calitate de proprietar, permite Asociației și partenerilor lor de 
la „Ambulanța pentru Monumente Istorice” să intre, să intervină. Iar Primăria Bata, pe 
rază căreia se află, este partener în această încercare a noastră de salvare a 
monumentelor, că sunt cei care le vor asigura cazare, masă și toate cele necesare, 
fiind pe raza lor.  
Dl. Buruc C: - Deci, să înțelegem că- l vom duce la stadiul de conservare ? 
Dl. primar: - În prima fază, da. Pentru că este vorba de bani foarte mulți, fiind gen sala 
„Ferdinand” de aici și în momentul de față căutăm soluții financiare pe viitor, dar primul 
pas pe care dorim să-l facem este, așa cum îi spune și numele, punerea în siguranță, 
ca să nu se degradeze mai rău de cum este acum.  
Dl. Szabo M: - Supun la vot punctul nr.8.  Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri 
prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 245 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
 

9 
Proiect de hotărâre nr. 203/2020 privind modificarea și completarea inventarului 

bunurilor care alcătuiesc domeniul public al Municipiului Arad  
– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 246 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

 

10 
Proiect de hotărâre nr. 207/2020 privind aprobarea Actului Adițional nr. 1 la 
Contractul de delegare a gestiunii serviciului public privind administrarea, 

întreținerea și exploatarea zonelor de parcare cu plată din Municipiul Arad, a 
parcărilor de reședință și ridicări vehicule nr. 75.323/2019 – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 247 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

 

11 
Proiect de hotărâre nr. 223/2020 privind modificarea și completarea inventarului 

bunurilor care alcătuiesc domeniul public al Municipiului Arad  
– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Vă rog! 
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Dl. Buruc C: - Aici aș avea o întrebare pentru cei de la CTP – este vorba de casarea a 
cinci vagoane și de introducerea în inventar a unui „Imperio”, din câte am citit acolo. 
Câte vagoane avem, funcționale, la C.T.P. Arad, în momentul de față?  
Dl. Szabo M: - Doamna Florea, vă rog! 
Dna Florea L: - 134 sunt recepționate.   
Dl. Buruc C: - Câte „Imperio”din acestea 134? Câte noi? … 
Dna Florea L: - Unul s-a recepționat și unul este în curs de recepționare. 
Dl. primar: - Și într-o lună vine și al treilea, din ce am vorbit acum 
Dl. Buruc C: - Din 130, da? Din 134, îmi cer scuze!. 134, fără acestea 5, pe care le 
scoatem sau 139 și le-am scos pe acestea 5?  
Dl. primar: - Și pentru ca să vă iasă bine calculul, contractate, tramvaie noi – „Imperio” 
și ca să vă iasă bine, sunt în licitație pentru reparație capitală, dacă nu greșesc, 54, 
doamna Portaru, nu? În total, pe contractul pe care îl avem. Deci, în următorii ani… 
Dl. Buruc C: - Pe ce perioadă va fi asta? 4, 5 ani? Pe ce perioadă este contractul?   
Dna Florea L: - 2023. 
Dl. primar: - 2023. Deci, în trei ani buni de zile jumătate flota care există va fi noua. 
Mulțumesc.  
Dl. Szabo M: - Am rămas la punctul 11.  Îl supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 248 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Szabo M: - Mulțumesc.  

12 
Proiect de hotărâre nr. 213/2020 privind aprobarea D.A.L.I. privind obiectivul de 
investiție publică ”Lucrări de modernizare și dotări pentru delimitarea zonelor 

roșii și verzi împotriva COVID-19 la clădirea fostului Spital Municipal Arad, situat 
în Piața Mihai Viteazul nr. 5-8, județul Arad” - inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? 21 pentru, 1 consilier nu participă la vot (dl. Furău)  

- 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 249 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Szabo M: - Da.  
Dl. Buruc C: - Lucrările acestea au fost executate de către RECONS, nu? Sau se vor 
executa de către Recons.  
Dl. primar: - Da. Direct către Recons. Să nu fie nicio discuție, că firme private, că alte 
interese! Este firma Statului! Și tot ce este prevăzut, este la solicitarea medicilor de la 
Municipal.   

13 
Proiect de hotărâre nr. 219/2020 privind aprobarea Caietului de sarcini și 

încheierea contractului de achiziție pentru „Lucrări de modernizare și dotări 
pentru delimitarea zonelor roșii și verzi împotriva COVID 19 la clădirea fostului 

Spital Municipal Arad, situat în Piața M. Viteazul, nr. 5-8, Județul Arad” cu 
 S.C. RECONS S.A. – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
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Cine este pentru? 21 pentru, 1 consilier nu participă la vot (dl. Furău). 
S-a adoptat Hotărârea nr. 250 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Szabo M: - Mulțumesc.  

14 
Proiect de hotărâre nr. 215/2020 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Arad nr. 123/2019 privind aprobarea măsurilor de protecție socială la 

transportul public local cu tramvaiele și autobuzele pe raza municipiului Arad, 
 cu modificările și completările ulterioare – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 251 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
 

15 
Proiect de hotărâre nr. 160/2020 pentru delegarea gestiunii serviciului de 
salubrizare privind activitatea de dezinsecție, dezinfecție și deratizare în 

Municipiul Arad – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Domnul Buruc! 
Dl. Buruc C: - Este vorba de firma de nu știu cum din Deva? Corect?  
Dl. primar: - Nu. Este vorba de licitația în urma căreia se va atribui celor care vor 
câștiga, pentru că celei la care faceți dumneavoastră referire îi expiră contractul acum 
și va fi un nou contract cadru, pe patru ani? Doamna Florea?  
Dna Florea L: - Da.  
Dl. primar: - Un nou contract cadru pe patru ani, care, după acest vot, intră în 
procedura de licitație. Corect?    
Dna Florea L: - Da.  
Dl. primar: - Deci, noi, nu votăm nici o firmă acum, ci doar că se dă drumul la licitația 
pentru concesiunea acestui serviciu. Cine câștigă, va câștiga și va face dezinfecție, 
dezinsecție și deratizare.  
Dl. Szabo M: - Supun la vot punctul nr.15. 
Cine este pentru? 16 pentru, 6 abțineri (dl. Filip, dl. Buruc, dl. Furău, dl. Săplăcan, dna 

Stoenescu dl. Vărcuș) - 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 252 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

 
Dl. primar: - Votul este vot! S-a consemnat! Să înțeleg că grupul PSD nu dorește ca în 
municipiul Arad să existe contract de dezinsecție, deratizare și dezinfecție într-o 
perioadă în care nu știm cum va evolua COVID-ul! Mulțumesc.  
Dl. Buruc C: - Ba da, dorește, dar nu cu firma respectivă, din Deva. Că este de văzut 
acolo! 
Dl. primar: - Păi de unde să știm cine se va înscrie la licitație? Nu vă supărați, cred că 
suntem de cascadorii râsului! Cu tot dragul! Dumneavoastră nu doriți să faceți o 
licitație, ca cineva să câștige, pe cadrul legal stabilit de către Parlamentul României ! 
Dar.., mulțumim!  
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16 
Proiect de hotărâre nr. 222/2020 privind aprobarea Planului tarifar și analiza 

pragului de suportabilitate pentru utilizatorii casnici în cadrul Proiectului „Sistem 
de Management Integrat al Deșeurilor în Județul Arad”– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. Cine este pentru? 21 pentru, 1 consilier nu participă la vot 
(dna Dinga)  - 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 253 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

17 
Proiect de hotărâre nr. 237/2020 pentru aprobarea modificării  

Hotărârii Consiliului Local al Municipiului Arad nr. 570/2019 privind unele măsuri 
pentru reglementarea „Serviciului de întreținere și igienizare a toaletelor 

automate din municipiul Arad” – inițiativa primarului 

 Dl. Szabo M: - Supun la vot. Cine este pentru? 16 voturi pentru, 6 împotrivă (dl. Filip, 
dl. Buruc, dna Stoenescu, dl. Furău, dl. Săplăcan, dl. Vărcuș) – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 254 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Buruc C: - Votăm împotrivă la 
proiectul acesta. Adică, facem niște 
toalete cu bani, dar nu avem pentru 
altceva! Îmi pare rău! 
Dl. Lupaș M: - Nu se înțelege! 
Domnule consilier, dați-vă masca jos, 
că nu se înțelege!  
Dl. Buruc C: - Da. Noi votăm 
împotrivă la acest punct. Mulțumesc.  
Dl. primar: - Mulțumesc. Dacă, 
cumva, nu s-a înțeles, s-a votat 
împotrivă de către grupul PSD, 
împotriva primului proiect pe care îl 
avem cu toaletă publică automată, 

funcțională, din cartierul Micălaca, fostul parc „23 August”, astăzi, „Regina Maria”, pe 
care o dăm, în final,  Recons-ului,  spre gestiune și bună funcționare. Este un proiect 
pilot pe care îl vom vedea cum va funcționa și ne gândim în viitor, pentru că este 
varianta optimă, să nu ai om angajat acolo, să nu stea tot timpul, este cu fise, automat, 
poate reușim să-l dezvoltăm în anii următori în tot orașul. Dar încă o dată, am înțeles: 
dezinfecție, deratizare nu doriți, nu doriți nici toalete publice. Mulțumesc frumos.  

18 
Proiect de hotărâre nr. 210/2020 privind aprobarea cofinanțării Fazei II a 
Proiectului „Procese de planificare co-creative pentru analiza, evaluarea și 
îmbunătățirea utilizării spațiului public în transport pentru a crea spații publice 
noi atractive, accesibile, favorabile incluziunii și mai viabile pentru oameni”- 
acronim Space4People, co-finanțat de Fondul European de Dezvoltare Regională 
prin Programul URBACT III, Apelul „Rețele de Planificare a Acțiunii” – inițiativa 
primarului 
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 Dl. Szabo M: -  Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 255 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

19 
Proiect de hotărâre nr. 226/2020 privind aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico – economici ai  obiectivului de investiție 
Actualizare SF- Reabilitarea sistemului de canalizare pluvială Micalaca 300- SP 5 

– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Domnul Ciupe. 
Dl. Ciupe I: - Da. Mulțumesc. Aș vrea să vă rog să-mi spuneți când a fost elaborat 
S.F.- ul pe care trebuie să-l actualizăm?  
Dna Portaru E: - …s-a întocmit proiectul tehnic….într-un interval de aproximativ 12 luni 
a dat faliment, motiv pentru care acum am actualizat cu modificările legislative, legate, 
în special, de salariul minim pe economie și îl supunem aprobării, urmând a relua 
procedura de atribuire a contractului de lucrări, pe diferența de rest de executat din 
proiectul inițial.  
Dl. Ciupe I: - Bun. Și cât la sută, să discutăm așa, procentual, cât la sută din lucrare  
este bine executat ? Doamna director? 
Dl. Portaru E: - Da. Trebuie să compar niște sume care au fost, cu niște tarife. Deci, 
undeva, cred că vreo 20% realizase din lucrările proiectului. 
Dl. Ciupe I: - 20% a fost finalizat, în ce an? Deci, în 2012 s-a câștigat licitația, în 2014?  
Dna Portaru E: - Dacă doriți, vă pun la dispoziție, comparativ, devizul vechi cu devizul 
actual.  
Dl. Ciupe I: - Din 2014 și până în 2020 de câte ori am apărut în prim plan, în 
televiziuni, cu „Veneția Vestului”, bătaia de joc, măcar dacă am avea 5% din turiștii pe 
care îi au cei din Veneția! Vreau să vă întreb șase ani de zile,  ce ați făcut?  
Dl. primar: - Vă răspund eu, ca să o ajut pe doamna Portaru! Vă scuteam de partea cu 
Veneția, de la momentul cu 2014 s-au reluat licitațiile, de câte ori, doamna Portaru? 
Cred că de încă trei ori și nu s-a prezentat nimeni! Așadar, acum s-a luat decizia să se 
refacă indicatorii în încercarea de a putea găsi firmă doritoare să se liciteze. M-ați 
înțeles? Pentru că legislația română, dacă astăzi, dumneavoastră, ați licitat o lucrare cu 
100 de lei și nu vă mai prezentați, eu, mâine, nu pot s-o re licitez cu 150 de lei, că vine 
Curtea de Conturi și spune: „păi da ieri a fost firmă cu 100 de lei”, că n-a mai venit ea 
s-o facă, a avut probleme, înseamnă că nu face mai mult de 100 de lei! Și a trebuit să 
parcurgă pașii legali, de mai multe ori în licitație și nu s-a prezentat nimeni, pentru a 
demonstra că anii au trecut și valorile trebuie să fie altele, altfel nu ai cu cine să 
execuți. Acesta a fost motivul de întârziere. Dacă legislația ar fi lăsat primăria să zică 
de a doua zi „relicităm diferența de lucrări, dar cu alte valori, ar fi venit. Se licitează 
între ei, se concurează, dau prețuri mici, se apucă de lucru, văd că nu fac față și 
abandonează. Este simplu.  
Dl. Ciupe I: - Bun. Acum nu este chiar atât de simplu. Nu vreau să intrăm în detalii, ce 
înseamnă, se pot elimina, mă rog, firmele care vin cu oferte neserioase. 
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Dl. primar: - Vin eu cu o ofertă serioasă - avem un post la Achiziții Publice. Doriţi să 
participaţi, în calitate de funcţionar public? Şi le organizaţi dumneavoastră şi, după 
aceea, nu mai este nicio problemă.  
Dl. Ciupe I: - N-am nimic împotrivă, doar să vă ajut. Vă ajut cu plăcere! 
Dl. primar: - Nu. Nu! Cu drept de semnătură și răspundere!  
Dl. Ciupe I: - Păi nu aveți bani să mă plătiți, domnule primar!  
Dl. primar: - Mulțumesc. Din ăștia am mai avut! 
Dl. Buruc C: -  Nu vă supărați, termenul acesta de a doua zi, păi au trecut șase ani! A 
doua zi, este a doua zi! Cred că avem o noțiune diferită de ceea ce înseamnă a doua 
zi!  
Dl. Szabo M: - Haideți să trecem la vot!  
Dl. primar: - Probabil că da. Dacă citiți legislația privind achizițiile publice, veți înțelege 
ce înseamnă asta! Mulțumesc.   
Dl. Szabo M: - Supun la vot punctul 19. 
Dl. Ciupe I: - Mai lăsați-mă să vorbesc, domnule președinte! 
Dl. Szabo M: - Vă rog!  

Dl. Ciupe I: - Mai există, să știți, o 
maximă: „Dacă vrei, poți!”. Eu sunt 
convins că se putea rezolva, chiar 
acolo este o problemă foarte 
sensibilă a municipiului nostru și nu 
puteți să spuneți că nu este așa. 
Puteați angrena inclusiv Compania 
de Apă, să rezolvăm acea problemă. 
Nu trebuia să fie o firmă foarte mare. 
O firmă cu zece oameni, în trei luni 
de zile, vă garantez că ar putea 
executa acea lucrare. Toți știm că 
pompele sunt uzate moral, că toate 
conductele sunt subdimensionate. Nu 

este mare lucru! Acum a venit momentul să-l facem, sper să-l facem de data aceasta. 
Și, nicio problemă, domnule primar, vă ajut!  
Dl. primar: - Mulțumim frumos. Haideți să votăm, ca să facem primul pas, așa cum ați 
spus. 
Dl. Szabo M: - Punctul nr.19. Supun la vot.  Cine este pentru?Unanimitate – 22 
consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 256 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

20 
Proiect de hotărâre nr. 227/2020 privind aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico – economici ai  obiectivului de investiție 
DALI – Modificarea rețelei supraterane de agent termic primar DN400 aferente 

zonei Pasaj Miorița și pasaj Genesis – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot.  
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Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 257 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Szabo M: - Mulțumesc.  

21 
Proiect de hotărâre nr. 228/2020  pentru modificarea Hotărârii nr. 411/2016 a 

Consiliului Local al Municipiului Arad privind aprobarea documentației tehnico- 
economice  D.A.L.I „Reabilitare clădire Colegiul Național Elena Ghiba Birta Arad”, 

 cu modificările și completările ulterioare – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 258 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

22 
Proiect de hotărâre nr. 231/2020 privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 
punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic PT Pasaj”– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot.  
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 259 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

23 
Proiect de hotărâre nr. 232/2020 privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 
punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia- Punct Termic PT 2 Lac – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 260 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

24 
Proiect de hotărâre nr. 233/2020  privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 
punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V,  

PT Ocsko Terezia - Punct Termic Ocsko Terezia – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 261 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

25 
Proiect de hotărâre nr. 234/2020  privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 
punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic PT 4 Macul Roșu - inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
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S-a adoptat Hotărârea nr. 262 a Consiliului Local al Municipiului Arad.  

26 
Proiect de hotărâre nr. 235/2020  privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 
punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic  PT 5 Grădiște– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 263 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

27 
Proiect de hotărâre nr. 236/2020 privind aprobarea graficului de eșalonare 

multianuală a plăților aferente proiectului „Modernizare rețele termice aferente 
punctelor termice PT 5 Grădiște, PT 2 Lac, PT 4 Macul Roșu, PT Pasaj, PT 6V, PT 

Ocsko Terezia - Punct Termic PT 6V– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 264 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

28 
Proiect de hotărâre nr. 229/2020 cu privire la aprobarea documentației tehnico-
economice și a indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiție SF – 

”Amplasare de panouri info-meteo și alte afișaje în Municipiul Arad” 
 – inițiativa primarului 

Dl. Lupaș M: - Vă rog, domnule președinte! 
Dl. Szabo M: - Vă rog, domnule Lupaș! 

Dl. Lupaș M: - Acest proiect eu îl 
consider neoportun, ca și valoare, ca 
și scop. În primul rând, pentru că 
valoarea este undeva la aproape 500 
de mii de euro. Eu cred că, cu banii 
aceștia, putem să facem ceva mult 
mai eficient pentru Arad. Aș avea 
rugămintea, în același timp, să aflu 
care sunt banii alocați pentru studiu. 
La fel și pentru punctul 29. Și la 
timpul respectiv o să vă spun și de 
ce.  
Dl. primar: - Bun. Eu vă răspund la 
punctul 28, parțial, referitor la partea 

financiară, cred că știe doamna Portaru. În Arad am avut probleme în ultimii ani cu 
fenomene meteo, care n-au fost date pe alertă pentru că au avut loc, punctual, doar în 
anumite părți de oraș și s-a găsit o soluție tehnică, să-i spunem, de a avea mini stație 
meteo, care îți dă pe anumite zone. Ea poate fi dotată cu un ecran, cu led, în care să 
apară, evident, la loc vizibil, în respectiva zonă, să apară alerta în timp util și, în același 
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timp, pe același soft și fără alte cheltuieli, pentru că ecranul acela ar sta nefolosit altfel, 
decât în situații de urgență, pot fi date de către Primărie orice fel de informații sau 
mesaje publice dorește să le comunice în respectivul cartier, să spunem. El este gândit 
în mai multe puncte din oraș. Am convenit să-l supunem aprobării, iar ulterior, în prima 
fază, să facem doar unul sau două, pentru a vedea cum funcționează și dacă, într-
adevăr, își merită banii. Respectiv, la partea financiară, cât costă studiul, cred că 
doamna Portaru știe să vă spună. Mulțumesc frumos. Deci, eu asta știam pe subiectul 
acesta. Iar la punctul 29…, n-am ajuns încă la 29. 
Dl. Buruc C: - La punctul 28 aș avea și eu o intervenție, dacă-mi permiteți? La fel, 
considerăm total inoportună montarea acestor panouri informative. În primul rând, de 
banii respectivi, putem să mutăm podul acolo, la „Trei Insule”, dacă tot este aici domnul 
Lupaș. Adică, aruncăm banii așa, spunem că nu avem bani, dar aruncăm 500 de mii de 
euro pe panouri led. 
Dl. primar: -  Mă scuzați! Nu suntem la faza de aruncat bani, nici măcar nu este 
bugetat. Noi discutăm despre indicatori tehnico-economici.. 
Dl. Buruc C: -  Păi, suntem la faza de aruncat bani pe S.F. – uri. Câte SF-uri din astea, 
tot SF-uri facem și nu le realizăm și după aceea le actualizăm pe aceiași bani. Hai să le 
facem când le și punem în aplicare, când este momentul! 
Dl. primar: - Dacă legislația română ar permite ca fezabilitatea oricărui proiect să fie 
decizia primarului, Direcției Tehnice, Consiliului Local, nu am mai face studii de 
fezabilitate. Am spune: „Este fezabil, așa considerăm. Alocăm bani, licităm, executăm, 
întrebuințăm”. Dacă legislația română a prins că ești obligat pentru orice, să vină altul 
să spună că este fezabil sau nu-i fezabil, eu am obligația să respect procedura legală. 
Dar încă o dată, că vehiculați niște sume, nu se aprobă astăzi cheltuirea nici unui ban, 
nici, cel puțin, nu este bugetată în acest an, nici la începutul anului nu a fost bugetată 
lucrarea aceasta și nu va fi nici la rectificare. Este puțin mai de lungă durată. 
Mulțumesc.  
Dl. Buruc C: - Studiul de Fezabilitate se plătește! Corect? Nu-l face nimeni gratis! 
Corect? 
Dl. primar: - Păi mă obligă legea să-l fac! Că, altfel, nu mai facem nimic!  
Dl. Buruc C: - Bun. Se plătește! Păi, nu este momentul acum! 
Dl. primar: - Nu vă supărați, dați-mi voie! Vorbiți, vă rog, la Parlament, care a făcut 
legile! Un Studiu de fezabilitate poate să spună și că nu este fezabil. Dar tot trebuie să-l 
plătesc! Că de aceea mă obligă să-l fac! Zice – „este fezabil sau nu-i fezabil?!”. Dacă 
așa au făcut legea! Cu tot dragul! Știți cumva altă procedură, dacă dorim să facem 
ceva, ca să ocolim studiul de fezabilitate?  
Dl. Buruc C: - Da! 
Dl. primar: - Spuneți-ne-o! Că nu mai facem nimic! 
Dl. Buruc C: - Haideți să facem studiul acesta de fezabilitate când este oportun așa 
ceva! Să vedem! 
Dl. primar: - Păi da, exact asta faceți dumneavoastră! Legea a spus că fezabilitatea 
ne-o stabilește altcineva și dumneavoastră veniți și spuneți dumneavoastră că nu este 
fezabil!   
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Dl. Buruc C: - Nu, domnule primar, discutăm care sunt prioritățile în orașul acesta! 
Avem niște priorități total aiurea!  
Dl. primar: - Cred că am discutat destul!  
Dl. Szabo M: - Domnule Lupaș, vă rog! 
Dl. Lupaș M: - Ce este interesant, că sunt foarte multe studii în decursul timpului la 
care proiectul în sine nu s-a executat. Și alt lucru foarte interesant – sunt multe studii 
de fezabilitate cu valoare mare, care se fac de către anumite firme din Arad, nu pot să 
spun că direcționat, poate dumneavoastră, cei care se ocupă de achiziții știți mai bine, 
pe când, unele studii de fezabilitate, cu valoare mică, cazul „Trei Insule”, ajung pe la 
Iași, ajung pe la București și doamna Portaru, care îmi dă un răspuns foarte evaziv și în 
bătaie de joc, pentru că a avut timp de 9 luni de zile, un studiu, care la „Trei Insule”, pe 
podul acela, se face într-o lună și jumătate, să mă ducă cu zăhărelul și să mă mintă! 
Nu pot să suport o chestie de genul acesta, domnule primar! Eu, în fiecare ședință, vă 
promit, ședință ordinară, unde mi se permite să o întreb pe doamna Portaru, cum o 
întreb și acum, să se pregătească să îmi spună ce a făcut de o lună de zile, de la 
ultima întâlnire și dispută pe care am avut-o în Consiliul Local, când dumneavoastră nu 
erați, probabil ați lipsit și erați în problemele de serviciu ale  primăriei.  
Dl. primar: - Am înțeles! La „Diverse” de abia așteptăm! Doamna Portaru, erați datoare 
cu un răspuns! 
Dna Portaru E: - Info meteo - 28.241,55 lei cu TVA. Atât s-a plătit pe studiul de 
fezabilitate.  
Dl. Lupaș M: - La celălalt, la punctul 29? – Amenajare… 
Dna Portaru E: - Pardoseli de cauciuc 106.050 lei cu TVA. Este vorba de 70 
amplasamente, sunt prezente în studiul de fezabilitate, cu o suprafață undeva de 
aproximativ 7000 de metri pătrați.  
Dl. primar: - Ca să închidem subiectul – au fost studiile de fezabilitate atribuite așa, 
direct? Nu. Se licitează și ele. Sunt pe licitație!  
Dl. Lupaș M: - Astăzi doar că este curios că studiul cu valoarea… 
Dl. primar: - Domnule Lupaș, vă rog frumos, participați dumneavoastră la licitație și 
închidem subiectul!  
Dl. Lupaș M: - Domnule primar, lăsați-mă să vorbesc pentru că este o discuție foarte 
amplă! Sunt multe studii în decursul anilor, care, știți, au luat o anumită direcție. Și 
acum un studiu, cu o valoare mică pleacă în alte județe, ascunse 9 luni de zile! Nu le 
poți accepta, pentru că e clar, ce este la mijloc? Îi opriți dumneavoastră? Oprește 
doamna, nu-și face treaba? Ce se întâmplă? Haideți și dumneavoastră, haideți și 
dumneavoastră, informați-vă și vedeți care este problema! 9 luni de zile nu s-a făcut 
nimic! Mai mult, lăsați-mă, și cu asta închei – în 2018 au fost alocați acei bani și nu s-a 
făcut nimic! Cum interpretați problema respectivă? Să nu fiu revoltat? Păi nu este 
bătaie de joc la adresa celor câteva sute de oameni, care lucrează și care era să 
moară acolo? Iar doamnei Portaru nu-i pasă!  
Dl. primar: - N-am intrat pe „Diverse” și am extraveral, extraveral, așa îl cheamă? - 
aici, la farmacie și rezolvăm. Uite, domnul doctor ne ajută sau cu altceva. Hai să 
mergem mai departe!  
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Dl. Szabo M: - Domnul Bognar! 
Dl. Bognar L: - Având în vedere că în sursa de finanțare este prevăzut bugetul local și 
alte surse atrase, în condițiile legii. Deci recomandarea mea este că dacă se poate 
„alte surse”, pentru astfel de scopuri, putem accesa și proiecte. Pe de altă parte, 
amplasarea în zona protejată, unde sunt monumente, să fie corespunzător adecvat 
acestor, mă rog, zone protejate. Mulțumesc! 
Dl. Szabo M: - Supun la vot acest proiect. 

Cine este pentru? 15 pentru, 6 împotrivă (dl. Filip, dl. Buruc, dl. Furău, dl. Săplăcan, 
dna Stoenescu, dl. Vărcuș), 1 abținere (dl. Lupaș)– 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 265 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
 

29 
Proiect de hotărâre nr. 230/2020 cu privire la aprobarea documentației tehnico-
economice și a indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiție SF 
„Amenajare pardoseli de cauciuc la locurile de joacă din Municipiul Arad” – 

inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? 

Dl. Lupaș M: - La fel, acest proiect îl consider cu o valoare foarte mare și, din punctul 
meu de vedere, ascunde ceva. Să faci anumite locuri de joacă pentru copii este un 
lucru extraordinar, mai ales pe zona de centru, parcul de lângă Primărie și, mă rog, și 
altele, dar să faci un proiect pentru 70 de locații, unde se alocă peste 10 milioane de 
lei, undeva la 2 milioane de euro, cred că este nechibzuit. Eu am analizat profund și 
poate nu este o chestiune prioritară, în momentul de față. Dacă vorbim de 10, 15, 20 
de locații, care sunt importante, da. Mulțumesc.  
Dl. primar: - Și eu. Pot fi de acord cu ce ați spus. Dar când faci un studiu, îl faci pentru 
toate și când bugetezi, bugetezi cum ați spus dumneavoastră. Anul acesta, pentru 10, 
vezi cum se comportă în timp, este cerere mai mare, nu e, dar asta ar însemna să iei 
studiul de fezabilitate și pentru celelalte. Le-ai făcut pachet o dată, și bugetarea și 
executarea, pe următorii ani, cum îți permite buzunarul. Mulțumesc.  
Dl. Buruc C: - Să înțeleg că din acest proiect nu este bugetat nimic pentru anul acesta, 
da? Pentru anul viitor cât la sută din proiect se bugetează?  
Dl. primar: - Vă dau răspunsul anul viitor!  Funcție de cum va evolua economia 
României.  
Dl. Lupaș M: - Eu aș întreba altceva. 
Dl. primar: - Bun. Propuneți să-l bugetăm anul acesta? Care este propunerea?  
Dl. primar: - Dacă l-ați trecut aici la ordinea de zi pe aceasta ședință, înseamnă că se 
poate… 
Dl. primar: - Da. Dar n-a spus nimeni că nu se poate. Când faceți o casă, anul acesta 
plătiți proiectul, anul viitor, poate, faceți fundația.. păi, exact asta facem și noi – o 
singură dată!  
Dl. Szabo M: - Domnul Lupaș! 
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Dl. Lupaș M: - Poate este un element care nouă ne scapă și aș întreba serviciul de 
specialitate, ca viziune și perspectivă, pe câți ani este proiectul? Poate nu știm, a fost 
prins  în proiect, poate pe trei, pe patru ani, atunci este altceva. Există un raport de 
eșalonare a banilor bugetați pe anumite sume într-un interval de timp, lipsește timpul: 
2, 3, 4, 5 ani ?   
Dl. primar: - Fezabilitatea hotărăște dacă este fezabil sau nu. Bugetarea și alocarea 
multianuală o stabilește onor Consiliul Local în fiecare an, prin vot. Cred că numai cine 
nu vrea, nu pricepe. Haideți să votăm! 
Dl. Szabo M: - Supun la vot punctul 29. 

Cine este pentru?Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 266 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Buruc C: - Aș vrea să-l vedem pe bugetul de anul viitor acest proiect!  
Dl. primar: - L-ați votat sau nu l-ați votat? 
Dl. Buruc C: – Da. Dacă este vorba de spațiile de joacă pentru copii, da! Dar să se 
facă, nu să  plătim numai studii!   
Dl. primar: - Ok! 

30 
Proiect de hotărâre nr. 224/2020  privind aprobarea proiectului „Creșterea 

capacității de gestionare a crizei – sanitare COVID- 19 la Spitalul Clinic Județean 
de Urgență Arad” și a indicatorilor tehnico-economici (financiari) ai proiectului– 

inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Îmi permiteți? Avem aceeași poziție ca și în ședința trecută, când 
același proiect l-ați pus pe ordinea de zi, doar că nu ați avut lista cu ce s-a cumpărat. 
De data aceasta aveți lista, dar nu aveți prețurile detaliate! Păi, ce facem? O să mai 
avem și ședința viitoare încă o dată acest punct pe ordinea de zi, ca să trecem 
prețurile? Ne trebuie trei luni de zile ca să facem treaba aceasta? Nu putem să girăm 
așa ceva! Deci, trebuie să vedem care sunt, domnule, dacă ai trecut acolo că este un 
pat, haideți să vedem câți bani s-au dat, de la cine s-a cumpărat?  
Dl. Szabo M: - Doamna Portaru. 
Dna Portaru E: - Prețurile sau lista de dotări a fost anexată la proiectul de hotărâre 
atunci când s-au alocat cei 13,7 milioane lei! 
Dl. Buruc C: - Doamna Portaru aceeași discuție am avut-o și săptămâna trecută, când 
noi nu am votat acest proiect! Acum l-ați repus pe ordinea de zi, că ați băgat tabelul 
acesta, pentru că nu l-ați făcut bine din prima. Păi faceți-l bine, doamnă, din prima! Și o 
să-l votăm, dar să vedem și noi ce votăm!  
Dna Portaru E: - Domnule consilier,  lista cu dotările a fost votată la rectificare!  
Dl. Buruc C: - Da, dar treceți-l în acest proiect, că noi votăm proiectul acesta!  
Dna Portaru E: - Păi, acest proiect, acum, când îl supunem aprobării, această hotărâre 
spune: „indicatorii”, indicatorii fizici, numărul de bucăți și se va încărca în cererea de 
finanțare. Nu este vorba de echipamentele deja achiziționate, este vorba de 
echipamentele ce urmează a fi achiziționate.  
Dl. Buruc C: - Da. Nu vom vota acest proiect până nu vom avea clar trecute sumele.  
Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
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Cine este pentru? 16 pentru, 5 abțineri (dl. Filip, dl. Buruc, dl. Săplăcan, dl. Vărcuș,  
dna Stoenescu), 1 consilier nu particip la vot (dl. Furău) – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 267 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. primar: - Doresc o intervenție. 
Dl. Szabo M: - Vă rog! 
Dl. primar: - Nu pot să nu-mi exprim regretul public, ca nici pe un proiect, care vizează 
achiziționarea de echipamente medicale, plătite din bani ai Uniunii Europene, pentru că 
sunt 350 de milioane pe piața românească, puși la dispoziție de către Uniunea 
Europeană, iar noi n-am știut cum să strângem termenele și am fost în discuții lungi, 
lungi cu cei de la spital să ne spună care sunt, cu Ministerul Sănătății, cu Ministerul 
Fondurilor Europene, să se încadreze pe COVID, să spuneți că nu sunt nu știu ce 
prețuri trecute, când lista este de echipamente. Prețurile le va stabili licitația, cu cât se 
achiziționează, iar banii nu sunt din bugetul local, ci al Uniunii Europene.  
Dl. Buruc C: - Asta nu înseamnă că nu… 
Dl. primar: - Mulțumesc. Conform Regulamentului, nu mai vorbiți! Ce ați avut de spus, 
ați demonstrat prin vot. Mulțumesc.  
Dl. Szabo M: - Punctul 31 

31 
Proiect de hotărâre nr. 221/2020 privind aprobarea proiectului „Echipamente 
medicale de protecție pentru centrele sociale rezidențiale din județul Arad, în 

contextul pandemiei COVID-19” și a indicatorilor tehnico-economici (financiari) – 
inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Domnul Buruc! 
Dl. Buruc C: - Exact aceeași situație, de data aceasta este și mai puțină informație la 
partea de proiect, nu putem vota așa ceva. 
Dl. Szabo M: - Mulțumim. Supun la vot. 

Cine este pentru? 16 pentru, 6 abțineri (dl. Filip, dl. Buruc, dl. Săplăcan, dl. Furău,  
dna Stoenescu, dl. Vărcuș) - 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 268 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Szabo M: - Mulțumesc. Punctul 32. 

32 
Proiect de hotărâre nr. 220/2020 privind aprobarea acordării ajutorului cu titlu de 

subvenții pentru acoperirea diferenței de preț şi tarif la energia termică livrată 
populației către S.C. CET Hidrocarburi S.A. Arad – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot.  
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 269 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

33  
Proiect de hotărâre nr. 238/2020 privind reglementarea măsurilor necesare în 

vederea aprobării primei înscrieri a imobilului DE 2815/1,  
tronsonul I situat în zona  Aradul Nou– inițiativa primarului 

 Dl. Szabo M: - Acest proiect este retras de pe ordinea de zi.  
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34 
Proiect de hotărâre nr. 239/2020 privind reglementarea măsurilor necesare în 

vederea aprobării primei înscrieri a imobilului DE 2829 situat în zona Aradul Nou 
– inițiativa primarului 

retras de pe ordinea de zi. 
Dl. Szabo M: - Următorul punct.  

35 
Proiect de hotărâre nr. 190/2020 privind validarea mandatului de consilier local 

pentru doamna AUR Csilla – inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? 10 pentru (dl. Filip, dl. Buruc, dl. Săplăcan, dl. Stoenescu, dl. Furău, 

dl. Vărcuș, dl. Bognar, dl. Szabo, dl. Lupaș, dl. Ciupe), 12 abțineri (dl. Bibarț,  
dl. Bulbuc, dl. Sfârâilă, dl. Boca, dna Andreș, dna Naaji, dna Cismașiu, dna Dumitrean, 

dna Dinga, dna Tabuia, dl. Handra, dl. Furde) – 22 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 270 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

 
Dl. Buruc C: - Aici chiar ne exprimăm dezamăgirea că din nou nu respectați votul 
arădenilor și privați acest Consiliu de unul din reprezentanții populației. Sincer, să vă fie 
rușine!  
Dl. primar: - Dați-mi voie să fac o declarație politică – prima dată, înainte de politică, 
să spun că votez consecvent, până onor Parlamentul va schimba legislația, iar referitor 
la „să vă fie rușine” și „respectarea votului politic”, dat de arădeni, am văzut ieri o 
conferință de presă, cu un parlamentar, care a venit la PSD, votat pe altă listă. Aceea 
cum e? Mulțumesc frumos.  
Dl. Szabo M: - Punctul 36 
Dl. Ciupe I: - Domnule primar, vă este frică să nu câștige primăria, așa-i, cu mișcarea 
aceasta! 
Dl. Szabo M: - Probabil!  

36 
Proiect de hotărâre nr. 191/2020 privind actualizarea componenţei comisiilor de 

specialitate ale Consiliului Local al Municipiului Arad pentru mandatul 2016-2020 
– inițiativa primarului 

Dl. Szabo M: - Nu mai are obiect. 

37 
Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței ordinare a Consiliului Local al 

Municipiului Arad din data de 30.03.2020 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 271 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

38 
Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței extraordinare  

a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 30.03.2020 
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Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 272 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

39 
Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței extraordinare 
 a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 03.04.2020 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 273 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

40 
Aprobarea procesului-verbal/stenogramei ședinței extraordinare 

a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 15.04.2020 

Dl. Szabo M: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 274 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

41 
Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea  

Consiliului Local al Municipiului Arad pentru luna iunie 2020 şi principalele 
activități programate pentru luna iulie 2020 

S-a luat la cunoștință.  

42 
Notificări diverse, corespondență adresată Consiliului Local al Municipiului Arad, 

informări privind deplasarea aleșilor locali în misiuni oficiale 

Nu au fost semnalate. 

43  
Interpelări, întrebări, petiții, declarații politice şi alte probleme supuse atenției 

Consiliului Local al Municipiului Arad 

Dl. Szabo M: - Domnule Lupaș, vă rog! 
1 

Dl. Lupaș M: - Podul de la Trei Insule. Dacă doamna Portaru a inițiat ceva, a făcut 
demersuri în perioada scursă de la ultima ședință? Acest lucru o să-l monitorizez de 
fiecare dată, pentru că ce s-a întâmplat cu acțiunea și activitatea dânsei referitor la 
acest studiu, este o bătaie de joc.  
Dl. primar: - Dar rămâneți un gentelman, totuși, cu o doamnă, da? 
Dl. Szabo M: - Doamna Portaru, vreți să răspundeți?  
Dna Portaru E: - În ședință actualizăm documentația pentru a reorganiza procedura de 
atribuire a contractului, vom face procedură de atribuire, există posibilitatea să vină din 
nou o firmă care nu este din Arad. Acum, în acest moment, la poziția nr.137 din lista de 
investiții avem doar 30 de mii pentru că oferta a fost de 29.700. În septembrie 2019 
alocația a fost de 40 de mii de lei. Pregătim documentația, pornim din nou licitația 
pentru acel pod pietonal.  
Dl. Szabo M: - Vă mulțumesc pentru prezență. Da, domnule Ciupe, haideți! 
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Dl. Ciupe I: - Mulțumesc. Vreau să vă întreb ceva. Am citit și eu în presă, ieri sau 
alaltăieri, o chestiune care m-a îngrijorat și cred că pe toți v-a îngrijorat – problema cu 
faleza, cu digul de la Mureș. Am înțeles că sunt foarte multe fisuri și am fost și eu și m-
am uitat astăzi, sunt foarte multe fisuri, care se lărgesc an de an în digul prins între 
Mureș și Arad. Vreau să știu dacă v-ați sesizat, cei din serviciu, din executivul Primăriei 
și ați luat vreo măsură sau dacă ați fost cu specialiști acolo, dacă ați putea să-mi 
spuneți ceva? Nu cumva să mai plouă și, eu știu, să-mi risipiți îngrijorarea și a mea și a 
arădenilor.  
Dl. primar: - V-o risipesc eu! Specialiștii sunt la Apele Române și se ocupă de 
problemă. Au și o lucrare în desfășurare, pe fonduri transfrontaliere, de consolidare a 
digurilor și cred că au toată colaborarea Primăriei Arad și a cetățenilor Aradului, în 
situația aceasta. Noi nu suntem proprietari pe dig-uri. Atunci când am vrut să facem 
ceva acolo, am avut nevoie de foarte multe aprobări de la Apele Române, prin urmare 
suntem doar parteneri loiali în orice  rezolvare a problemei care ne influențează pe toți 
din Municipiul Arad. 
Dl. Ciupe I: - Mulțumim. Asta am citit-o și eu în presă, cu fondurile care sunt alocate, 
dacă ați putea să-mi spuneți, punctual, cu cine aș putea discuta, din Primărie, cu un 
profesionist, care se ocupă de această problemă, că, totuși, vorbim de municipiul 
nostru, chiar dacă n-o finanțăm noi!  
Dl. primar: - Specialiștii sunt la Apele Române pe diguri, nu sunt la Primăria 
Municipiului Arad. Este proprietatea Statului Român, dat în administrare, nu 
municipalității, ci Agenției Apele Române, Bazinul Mureș, Direcția Ape – Mureș, Târgu 
Mureș, Filiala Arad, cu sediul pe Ocsko Terezia, fostă, actualmente Liviu Rebreanu, 
după ce treceți de Direcția Sanitar Veterinară, sediul actual, care este pe partea 
dreaptă, mergeți tot înainte și vă risipiți îngrijorarea, când pe partea stângă vedeți o 
clădire frumoasă, cu un spațiu verde, unde veți găsi specialiștii care se ocupă de malul 
Mureșului, de dig, mai exact!  
Dl. Ciupe I: - Am înțeles. Deci, din Primărie, nu se ocupă nimeni! M-ați convins! Păcat!  
Dl. Szabo M: - Domnule Săplăcan!  
Dl. Săplăcan G: - Bună-ziua,  tuturor! Problema ridicată de domnul Ciupe este o 
problemă foarte serioasă, domnilor! Dacă în anul 1970 n-ați trăit în Arad, să vă spun 
eu, care am trăit aici, în Arad și peste noapte n-a trebuit să vină nici D.S.P., nici Apele 
Române, ci a venit Mureșul și era cât pe aici să ne ia. Atenție, despre asta vorbim, 
când ridicăm problema fisurilor din dig! Mulțumesc! 
Dl. primar: - Și propunerea dumneavoastră? Haideți, că acum, dacă vorbim serios, că 
mie… 
Dl. Săplăcan G: - Domnule primar!  
Dl. primar: - Mie nu – mi plac declarațiile acestea semipolitice! Vă rog frumos! 
Dl. Săplăcan G: - Eu nu dau declarații tehnice, eu discut despre un fapt real – 1970 a 
rămas în memoria arădenilor, cei care nu știu vă readuc în memorie 1970, că 1975 a 
fost mai ponderat!  
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Dl. primar: - Am înțeles! Sunteți manager vechi! Vă fac eu un deviz și vi-l trimit, uite, cu 
specialiștii din Primărie, pentru repararea unor fisuri, vi-l trimit la I.A.S. Mureșul, 
finanțați, semnați? Da sau nu? Haideți să nu ne jucăm de-a vorbele! A explicat doamna 
secretar că este un obiectiv al Statului Român, dat în administrare unei alte entități 
juridice. Și ne jucăm ca vorbitul la microfon și întrebați Primăria ce măsuri să ia! Nu are 

capacitatea juridică, și accentuez, de 
a interveni pe un obiectiv, care nici 
măcar nu este în administrare, nu 
mai vorbim în proprietate, nu că 
suntem absurzi sau că nu 
conștientizăm că poate fi o problemă, 
că nu suntem parteneri, că nu dăm 
aprobări, dacă trebuie, tot ce ține de 
Primărie, dar dacă vă supun votului 
dumneavoastră un buget pe un 
obiectiv care nu este al Primăriei, îl 
votați?  
 

Dl. Săplăcan G: - Deci, domnul Ciupe v-a rugat să…Și v-a solicitat să-l informați dacă 
referitor la ceea ce se întâmplă cu digul, dumneavoastră i-ați răspuns că este de 
competența Apelor Române! 
Dl. primar: - Exact! 
Dl. Săplăcan G: - În momentul în care Mureșul, Doamne ferește, ar ieși în Arad, a cui 
competență este? Mulțumesc.  
Dl. primar: - La declarații politice, nu vă supărați! Apele Române sunt ale Țării 
Românești!  
Dl. Buruc C: - Dacă-mi permiteți – câte adrese s-au făcut către Apele Române vis-a-
vis de această problemă, din partea Primăriei? 

Dl. Bognar L: - Dacă-mi permiteți. 
Eu am trăit și în 1970 și în 1975. Știu 
ce a fost și tot Aradul a fost mobilizat. 
Eu cred că, într-adevăr, dacă suntem 
conștienți de problemele pe care le 
pot aduce apele Mureșului și natura, 
trebuie să facem un apel. Deci 
soluția este ca noi, cei din Consiliul 
Local, să facem un apel către forurile 
competente, să ia măsuri în ceea ce 
privește asigurarea siguranței 
cetățenilor Aradului, pe care îi 
reprezentăm cu toții. Deci, asta 
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putem să facem – un apel către forurile competente să ia măsuri cât mai rapide în ceea 
ce privește consolidarea digurilor, care, la un moment dat, pot fi o cauză a unor 
dezastre. Mulțumesc.  
Dl. Săplăcan G: - Mulțumim, domnule viceprimar!  

44 
Adresa nr. 1046/15.06.2020 a Curții de Conturi – Camera de Conturi Arad, 

înregistrată la Primăria Municipiului Arad cu nr. 40655 din data de 18.06.2020 

S-a luat la cunoștință. 

45 
Adresa nr. 378/29.05.2020 a Teatrului Clasic Ioan Slavici Arad, înregistrată la 

Primăria Municipiului Arad cu nr. 36099/ 29 mai 2020 

S-a luat la cunoștință.  

46 
Adresa nr. 376/28.05.2020 a Teatrului Clasic Ioan Slavici Arad, înregistrată la 

Primăria Municipiului Arad cu nr. 35801/28 mai 2020 

S-a luat la cunoștință.  
Dl. Szabo M: - Dacă nu mai sunt discuții, declar ședința închisă. Vă mulțumesc pentru 
participare!  
 
(n.n. ședința s-a încheiat la ora 15,00). 
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